

(a) the fear that the CATV operators could be squeezed out financially by the carriers and the fact that the telecommunications carriers controlled most of the hardware already;

(b) the view that it was necessary to reappraise the relationship between the government and the CRTC;

(c) private broadcasters might oppose the agreement because it might represent the first step towards two-tier regulations;

(d) the agreement might be accepted by eight provinces thus ensuring federal government control over the introduction of Pay-TV.

The Cabinet, after extensive discussion of the proposed agreement, agreed:

- (1) that the Prime Minister should convene a meeting of interested ministers in order to decide what should be done about the Minister's recommendations, and the Report of the Cabinet Committee on Federal-Provincial Relations (521-76CR, dated November 2, 1976);
- (2) that the decision taken by the Prime Minister and the group of interested ministers be reported for information at the next Cabinet meeting and thus duly recorded.

Le Cabinet, après avoir longuement discuté de l'accord proposé, convient que:

- (1) le Premier ministre convoque une réunion des ministres concernés afin de décider ce qu'il y a lieu de faire au sujet des recommandations du ministre et du rapport du comité du Cabinet chargé des Relations fédérales-provinciales (521-76CR en date du 2 novembre 1976);
- (2) lors de la prochaine réunion, il soit fait rapport de la décision prise par le Premier ministre et ses collègues, et que celle-ci soit dûment consignée.

The Olympic Coin Program

Le programme de la monnaie olympique

The Cabinet had for consideration a joint memorandum from the Minister of Finance, the Minister of Supply and Services and the Postmaster General (Cab. Doc. 487-76, October 5, 1976) concerning termination of the coin program established under the Olympic (1976) Act.

In discussion, the view was expressed that persons continuing to be employed on the Olympic Coin Program during the wind-down period should not, as had been suggested, be on fixed-term contracts.

The Cabinet agreed that the coin program under the Olympic (1976) Act, as amended, be terminated in accordance with the following general plan and target dates:

1. orders from banks and department stores and from established dealer/distributors be accepted up to November 30, 1976;
2. in addition to the redemption guarantee of the Minister of Finance, the Olympic Coin Program (OCP) buy back from Canadian banks at original wholesale value, any coins left unsold at branch level, this buy-back to be terminated on December 31, 1976;
3. the dealer/distribution marketing service be terminated on December 31, 1976;
4. subscription contracts entered into prior to September 30, 1976, are to run to their respective expiry dates for fulfillment by July 31, 1977; the delivery of coins to fulfillment agencies to meet these contract commitments are to be transferred from the Coin Packaging Project to the Royal Canadian Mint as soon as the Mint is able to accept this transfer; and the Postmaster General is to continue to supervise the fulfillment agencies and process the coin orders to the Mint in the usual manner;
5. the OCP cease operations as a separate entity on June 30, 1977; wind-down functions, including customer and enquiry services, financial administration, audit and reconciliation of accounts would, effective July 1, 1977, be transferred to the Post Office Department; effective January 1, 1977, the OCP be

Le Comité convient qu'il soit mis fin, selon les modalités générales et le calendrier ci-après, au programme de la monnaie olympique (PMO) mis sur pied en vertu de la Loi sur les Jeux olympiques de 1976, dans sa forme modifiée:

1. les commandes des établissements bancaires et des grands magasins ainsi que des vendeurs et distributeurs autorisés seront acceptées jusqu'au 30 novembre 1976;
2. outre la garantie de rachat donnée par le ministre des Finances, les responsables du PMO rachèteront, au prix de gros initial, les pièces invendues par les succursales des banques canadiennes, et ce jusqu'au 31 décembre 1976;
3. le service de commercialisation de vente et de distribution cessera le 31 décembre 1976;
4. les contrats de souscription conclus avant le 30 septembre 1976 vaudront jusqu'à leurs dates d'expiration respectives et seront exécutés avant le 31 juillet 1977. La responsabilité de la livraison des pièces aux organismes chargés de remplir les commandes faites en vertu de ces contrats sera transférée du Projet d'emballage des pièces de monnaie à la Monnaie royale canadienne aussitôt que ce dernier service sera en mesure d'accepter ce transfert. Le ministre des Postes continuera de superviser les travaux des organismes chargés de remplir les commandes et transmettra de la façon habituelle les commandes de pièces à la Monnaie royale;
5. le PMO cessera d'exister comme entité distincte le 30 juin 1977. Les fonctions résiduelles, notamment les services de renseignements et les services aux clients, l'administration financière, la vérification et l'apurement des comptes, seront transférées au ministère des Postes le 1^{er} juillet 1977. Le 1^{er} janvier

reduced in manpower strength from its current approved strength of 80 persons, to 12 persons consisting of five officers plus seven support staff, and the cost continue to be borne by the Olympic Account;

6. the Coin Packaging Project (CPP) of the Department of Supply and Services, which was appointed under contract with the OCP to meet packaging and shipping requirements of the program, be terminated on December 31, 1976; the inventory of packaged coins required by the fulfillment agencies through subscription contracts be transferred to the Mint as soon as the Mint is able to assume responsibility, and the Mint thereupon become responsible for the shipment of the coins to those agencies; a new contract be entered into with DSS for the packing, shipping and fulfillment of orders and for the reconciliation and disposal of any remaining surplus coins and of other inventory of supplies and equipment; and this work should be concluded by March 31, 1977;
7. it is expected that the minting figures per series be determined by October 31, 1976; the initial disposal of packaging, the melt-down of surplus coins and the sale of bullion would then follow; and it is expected that the significant transactions under these headings be completed by December 31, 1976;
8. the small staff in the Capital Markets and Financial Services Divisions of the Department of Finance be maintained for the time being to manage the Olympic Account, and any special costs be borne by the Olympic Account;
9. the transfer of records and files to the Archives and Post Office be completed by June 30, 1977; decisions

1977, les effectifs du programme seront réduits de 80 à 12, soit cinq cadres et sept membres du personnel de soutien. Les frais engagés seront imputés comme précédemment au Compte des Jeux olympiques;

6. le Projet d'emballage des pièces de monnaie du ministère des Approvisionnements et Services (MAS) qui, aux termes d'un contrat devait répondre aux besoins d'emballage et d'expédition du PMO, prendra fin le 31 décembre 1976. Les stocks de pièces emballées dont les organismes concernés ont besoin pour remplir les commandes dans le cadre des contrats de souscription seront transférés à la Monnaie royale dès qu'elle pourra en prendre charge, et il incombera dès lors à celle-ci d'expédier les pièces à ces organismes. Un nouveau contrat sera conclu avec le MAS pour l'emballage, l'expédition et l'exécution des commandes ainsi que pour la comptabilisation et l'écoulement des pièces restantes et d'autres stocks (fournitures et équipement). Ce travail devra être terminé le 31 mars 1977;
7. le nombre de pièces à frapper par série devrait normalement être fixé avant le 31 octobre 1976. Suivront l'écoulement initial des pièces emballées, la fonte des pièces restantes et la vente des lingots. Les principales transactions sous ces rubriques devraient normalement être effectuées avant le 31 décembre 1976;
8. le personnel restreint des divisions des Marchés des capitaux et des Services financiers du ministère des Finances sera maintenu en poste, pour le moment, pour s'occuper du Compte des Jeux olympiques. Tous les frais spéciaux seront imputés à ce Compte;
9. le transfert des dossiers et documents aux Archives et au ministère des Postes devra être terminé avant le 30 juin

in connection with the disposal of assets (e.g. furniture and equipment) also be completed by June 30, 1977; and coin-buyer lists of OCP be transferred to the Mint by December 31, 1976;

10. the effective termination of the program by July 31, 1977 would enable the final payment to be made to the Organizing Committee of the 1976 Olympic Games (COJO) well before December 1978, the date stipulated in the agreement between the Minister of Finance and COJO;
11. the Marketing Advisory Committee, which includes representatives from the Department of Finance, the Treasury Board Secretariat, COJO, and the province of Quebec and the city of Montreal, continue to monitor the winding-down of the Program until December 31, 1976; and
12. a wind-down committee be constituted under the chairmanship of the Department of Finance to monitor the program after December 31, 1976, and should include representatives from the Department of Finance, the Post Office Department, the Royal Canadian Mint and the Province of Quebec.

1977; on devrait aussi avoir procédé à cette date à la disposition des biens (mobilier et équipement, par exemple); quant au transfert des listes d'acheteurs de pièces de monnaie à la Monnaie royale, il devra être terminé le 31 décembre 1976;

10. en mettant fin au programme avant le 31 juillet 1977, il sera possible d'effectuer le versement final des recettes au Comité organisateur des Jeux olympiques de 1976 (COJO) bien avant la date stipulée dans l'entente intervenue entre le ministre des Finances et le COJO, à savoir décembre 1978;
11. le Comité consultatif en matière de commercialisation, composé de représentants du ministère des Finances, du Secrétariat du Conseil du Trésor, du COJO, de la province de Québec et de la ville de Montréal, continuera de superviser la liquidation du programme jusqu'au 31 décembre 1976;
12. il sera créé un comité de liquidation sous la présidence du ministère des Finances pour assurer la supervision du programme après le 31 décembre 1976, comité devant être composé de représentants des ministères des Finances et des Postes, de la Monnaie royale canadienne et du gouvernement du Québec.

Maritime Code - Coasting Trade

Code maritime - Cabotage

The Cabinet had for consideration a memorandum from the Minister of Transport (Cab. Doc. 520-76, October 21, 1976) and a report from the Cabinet Committee on Legislation and House Planning (520-76CR, October 29, 1976), concerning the Maritime Code - Coasting Trade.